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Hierbij zend ik u de beantwoording van de vragen van het lid Aptroot (VVD) over een 
speciale MKB-Bank, nr. 2008Z03917 / 208090210, ingezonden d.d. 7 oktober 2008. 
 
1  
Klopt het bericht (De Telegraaf, 5 oktober 2008) dat MKB Nederland met het ministerie 
van Economische Zaken in gesprek is over een speciale MKB-Bank?  
 
Antwoord 
Nee. MKB-Nederland geeft ook aan niet bezig te zijn met de oprichting van een bank 
speciaal voor MKB-bedrijven. Dit blijkt mede uit het volgende nieuwsbericht van 6 
oktober jl. op hun website: 
 
“Geen bank voor mkb-bedrijven. MKB-Nederland is niet bezig met de oprichting van een 
bank speciaal voor mkb-bedrijven. Berichtgeving hierover in dagblad De Telegraaf van 
zondag is niet gebaseerd op feiten. MKB-Nederland is niet in gesprek met banken en met 
het ministerie van economische zaken over een dergelijk, vermeend initiatief.” 
 
2  
Kunt u aangeven hoe de kredietverlening aan MKB-bedrijven en startende ondernemers 
zich ontwikkelt en hoe de situatie nu is?  
  
Antwoord 
De afgelopen week zijn de banken geconsulteerd over de stand van zaken en hun 
verwachtingen ten aanzien van MKB-financiering. Volgens DNB nam de 
kredietverlening aan het MKB in het eerste halfjaar 2008 verder toe, maar hebben de 



 

2 

banken de kredietverlening verscherpt. 
In de afgelopen maanden is er volgens de banken sprake van een afname van de groei in 
de kredietverlening. Er is echter nog geen sprake van opdroging van de vraag of het 
aanbod van krediet. Banken lijken wel selectiever in de risico´s die ze aanvaarden. Zij 
geven aan dat strakker de hand gehouden wordt aan het bestaande kredietbeleid. Hierdoor 
zullen met name de meer risicovolle MKB-bedrijven, waarvoor ze nu doorgaans wel een 
eigen risico nemen in aanvulling op een BBMKB borgstelling, mogelijk minder 
financiering krijgen. Dit betreft met name starters.  
 
3  
Wat zijn daarbij de effecten van de krediet- en bankencrisis en de economische 
verslechtering? 
 
Antwoord 
De crisis in de financiële sector zal naar verwachting effecten hebben op de reële 
economie; zo komen er, zoals aangegeven, steeds meer signalen uit de markt dat banken 
hun kredietbeleid aanscherpen. Vooral MKB-bedrijven hebben hier last van, omdat zij 
voor financiering veelal aangewezen zijn op de bancaire sector.  
 
4  
Hoe is het gebruik van de bestaande garantieregeling voor MKB-bedrijven (BBMKB, 
Besluit Borgstellingskrediet MKB) en hoe ontwikkelt zich dat?  
 
Antwoord 
Gebruik van de BBMKB lag het eerste halfjaar ongeveer 10% boven benutting 2007. In 
de afgelopen maanden is er sprake van een afname van het gebruik. Het is nog niet 
duidelijk wat de gevolgen van de financiële crisis op het gebruik zullen zijn. Heden wordt 
u separaat per brief geïnformeerd over maatregelen die de Staatssecretaris van 
Economische Zaken en ik nemen om het BBMKB te verruimen, waardoor meer bedrijven 
in aanmerking zullen komen voor het BBMKB. Er zijn in Nederland 700.000 bedrijven 
die, indien nodig, voor de verruimde borgstelling in aanmerking komen. 
 
5  
Hoe ver zijn de gesprekken met MKB Nederland en met banken en welke constructies 
worden overwogen? 
  
Antwoord 
Er zijn geen gesprekken over een speciale MKB-Bank, niet met MKB-Nederland en niet 
met banken. De overheid heeft een kapitaalinstrumentarium waarvan alle banken gebruik 
kunnen maken. Mede in verband met de kredietcrisis, hebben we besloten het BBMKB  
te verruimen door de volgende maatregelen te nemen: 

- verhoging startersborgstellingskrediet van € 100.000 naar € 200.000; 
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- uitbreiding doelgroep, van bedrijven met maximaal 100 werknemers naar 
bedrijven met maximaal 250 werknemers; 

- verhoging maximum bedrijfsborstellingskrediet van € 1 mln naar € 1,5 mln. 
 
Voor een nadere toelichting verwijs ik naar mijn brief aan de Tweede Kamer van heden, 
waarin ik in ga op de hiervoor genoemde maatregelen 
 
6  
Welke nieuwe rol overweegt u voor de overheid?  
 
Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 5.   
 
7  
Kunt u deze vragen binnen twee weken, dus vóór de behandeling van de begroting van 
Economische Zaken, beantwoorden? 
 
Antwoord 
Ja, bij deze. 
 
 
 
 
 
 

(w.g.) Maria J.A. van der Hoeven 
 


